
Zápis z konzultácie 

Zúčastnení za MZ SR: 
 Mgr. Peter Polák, PhD., generálny riaditeľ Sekcie farmácie a liekovej politiky 

 Ing. Vladimír Heriban, PhD., MBA, MSc., riaditeľ odboru kategorizácie, cenotvorby 
a hodnotenia zdravotníckych pomôcok a dietetických potravín 

 Mgr. Jana Kernátsová, PhD., referent odboru kategorizácie, cenotvorby a hodnotenia 
zdravotníckych pomôcok a dietetických potravín 

Zúčastnení za Asociáciu výrobcov klinickej výživy (AVKV): 

 Mgr. Andrea Danková, predseda AVKV, Nestlé s.r.o. 

 Ing. Jan Smitka, MBA, člen AVKV, Danone s.r.o. 

 Ing. Monika Kušnírová, člen AVKV, Danone s.r.o. 

Dátum a miesto konania: 2. 3. 2023 o 11:30 hod., MZ SR 

Predmet konzultácie: Možnosti zvýšenia cien dietetických potravín zaradených v zozname 

kategorizovaných dietetických potravín 

Diskutované body: 

- Predstavenie činnosti AVKV 

- Predstavitelia AVKV informovali o vplyve inflácie, náraste cien surovín, energie, obalových 

materiálov a prepravy vo výrobe dietetických potravín a neudržateľnosti súčasne nastavených 

cien a systému úhrad dietetických potravín zaradených v zozname kategorizovaných 

dietetických potravín. AVKV zdôraznilo, že v posledných 10 rokoch nedošlo k zmenám cien 

prípravkov enterálnej výživy zaradených v zozname kategorizovaných dietetických potravín aj 

napriek tomu, že EÚ referenčné ceny týchto potravín by to umožňovali. Zároveň uviedlo 

príklady z iných EÚ krajín týkajúcich sa cenovej regulácie a načrtlo možné riešenia zvýšenia cien 

dietetických potravín zaradených v zozname kategorizovaných DP, napr. aj vyššiu účasť 

pacienta na úhrade dietetických potravín. 

- MZ SR si uvedomuje súčasnú situáciu týkajúcu sa cien dietetických potravín, predstavilo 

zákonné možnosti zvýšenia cien kategorizovaných dietetických potravín dané súčasne platným 

zákonom č. 363/2011 vrátane možnosti uplatnenia § 95. 

- MZ SR a AVKV sa zhodlo, že súčasné zákonné možnosti zvýšenia cien kategorizovaných 

dietetických potravín nie sú dostatočné a v praxi veľmi ťažko realizovateľné. Riešením by bola 

novelizácia zákona č. 363/2011 a prizvanie AVKV do diskusie pri príprave legislatívnych zmien 

týkajúcich sa kategorizácie dietetických potravín. 

- AVKV sa zaviazalo k aktívnejšiemu prístupu v rámci pripomienkovania legislatívy týkajúcej sa 

kategorizácie dietetických potravín. 

- V rámci stretnutia sa otvorila aj otázka budúcnosti kategorizácie dietetických potravín 

v nadväznosti na nedávnu iniciatívu Asociácie zdravotných poisťovní v SR (AZP SR), ktorá 

zaslala MZ SR návrh na vyradenie niektorých skupín dietetických potravín z kategorizačného 

zoznamu. MZ SR informovalo, že v uvedenej otázke oslovilo odbornú verejnosť a pripravuje 

rokovanie za okrúhlym stolom za účasti všetkých relevantných strán. AVKV vyjadrilo nesúhlas 

s aktivitou AZP SR a informovalo MZ SR o dôležitosti a prínosoch enterálnej výživy pre 

pacienta, pre jeho zdravotný stav a liečbu a zároveň pozvalo zástupcov MZ SR na tlačovú 

konferenciu, ktorá sa uskutoční dňa 16. 3. 2023 k projektu realizovanom AVKV v oblasti 

enterálnej výživy. Zástupcovia MZ SR konštatovali, že vzhľadom na to, že v danom termíne 

prebieha rokovanie kategorizačnej komisie, možnosť účasti jeho zástupcov je iba teoretická. 



Generálny riaditeľ Sekcie farmácie a liekovej politiky Mgr. Peter Polák, PhD. uviedol, že v prípade 

zvýšenia cien dietetických potravín bude MZ SR postupovať v súlade s aktuálne platnou legislatívou, 

uvítal spoluprácu s AVKV a rokovanie ukončil. 

Zapísala: Ing. Monika Kušnírová 

Zápis overila: Mgr. Jana Kernátsová, PhD. 


